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הוקם מועדון היזמות והעסקים
היזם ממציא לנו פטנטים

רבים מהסטודנטים ומבוֹגרי האוניברסיטה הפתוחה ניחנו בשילוב בין רעיון מבריק, חשיבה יזמית, מוטיבציה ונחישות 
ומאות יזמו כבר הקמת מיזם סטארט־אפ, קרי: חברות הזנק ש רבים כבר הצליחו ואחרים עדיין בדרך ש כל אחד מהם, 
הן בעלי הניסיון והן בוגרים שעדיין שוקלים את המהלך, חשים שהם זקוקים לידע נוסף ולעצות מאנשים מנוסים יותר 
וכמובן לערוץ פתוח שבעזרתו יוכלו ללמוד מניסיונם של אחרים ש זאת הסיבה העיקרית להקמתו של מועדון היזמות 

והעסקים החדש של האוניברסיטה הפתוחה
מאת: גד ליאור 

כולן  לא  סיטואציות,  ב–70  השקעתי  האחרונות  השנים  "ב–12 
חברות. חלק מהמיזמים זוהרים וחלק נופלים. תמיד יש עליות וירידות 
להפסיד  יכול  אתה  עודפת.  דבר,  של  בסופו  התשואה,  אך  גדולות, 
בגלל הטבע  להרוויח עשר פעמים.  את ההשקעה שלך פעם, אבל 

האנושי אנשים לא אוהבים להפסיד והם מסתייגים מסיכונים".
כך הצהיר, בפני מאות סטודנטים ואנשי סגל האוניברסיטה הפתוחה, 
חלוץ יזמי ההיי–טק מהמצליחים בישראל, ד"ר יוסי ורדי, בעת השקת 

מועדון היזמות והעסקים החדש של האוניברסיטה הפתוחה.
את  ומעביר  בלהט,  מדבר  כריזמטי,  הוא  שגרתי.  מרצה  איננו  ורדי 
לכל  משכנע,  מאוד  באופן  חדשים  מיזמים  ליצירת  שלו  התשוקה 
תחשוש.  ואל   — ורדי  מציע   — מיזם  ותקים  לך  דבריו.  את  השומע 

גם מי שמפסיד בפעם הראשונה, 
אם יש לו רעיונות טובים — ירוויח, 
ובגדול, בהמשך. ולא בכדי הוזמן 
הד"ר ורדי להיות הנואם הראשון 
במועדון החדש. הנה ההסבר שלו 
לבוא  שמח  תמיד  "אני  עצמו: 
היפים  מבין  הוא  הזה.  למוסד 
האוניברסיטה  במדינה.  ביותר 
מגזרי  לכל  מאפשרת  הפתוחה 
להשכלה  להגיע  האוכלוסייה 
את  כאן  לראות  מצוין  גבוהה. 
ידיכם. זה  הדבר הזה, שתחזקנה 

מוסד לתפארת מדינת ישראל".

בגרמניה, כישלון נחשב קטסטרופה
ומלא  זוהר  ורדי  וחברות הזנק,  ורדי מדבר על היי–טק  כאשר הד"ר 

מוטיבציה למשוך רבים אחרים לתחום המרתק הזה:
החברה אם  גבוה.  בסיכון  קטנות,  חברות  בהרבה  משקיע   "אני 
נופלת — הלך. אם לא — אני מקבל פיצוי יפה. בשבילי — נתתי שיק, 
ואחר כך הפסדתי או הרווחתי. אבל בשביל צעיר שנותן את כל כולו 
ומה  ובזה תלוי כל הסטאטוס שלו  בשלוש שנים מחייו במיזם שלו 

תגיד האמא שלו, זה נתפס כחמור אם הוא מפסיד.
ביפן  לקטסטרופה.  נחשב  כישלון  בגרמניה  כישלון?  תוצאת  "ומהי 
בארה"ב  קדימה.  וללכת  הנכשלים  את  להוציא  שיטה  מצאו  הם 
היכולת שצריך  כך.  כל  נורא  לא  גם  גדול, אבל  כבוד  לא  נכשלת — 
כוח הסיבולת.  זה  לגבול המערכת  ולהגיע  להישגים  להגיע  כדי  יזם 
צריך לדעת להתמודד עם חוסר הצלחה ולהמשיך. וכך, הישראלים 

מצליחים ביזמות.
"אני לא אפחד להשקיע בפורטפוליו, שלא להיראות כמו כישלון. אני 
מכריז מעל הבמה — אני בעצם כישלון. רוב החברות נכשלו. אבל, גם 

לוזר הוא וינר אם הוא יודע להפיק מזה לקח ולומד".
המצליחים  היזמים  ראשון  אחר  בדריכות  עוקב  השומעים  קהל 

בישראל:
באנשים  משקיע  אני  להשקיע?  במי  בוחר  אני  "איך  ורדי:  יוסי  ד"ר 
מאד מוכשרים. אני אוהב אנשים שיש להם מחויבות לנושא שלהם 
— ולא לכסף. התכונות שאני אוהב באנשים הן אמינות, מידות טובות, 
צניעות ויושר. אני צריך להיות משוכנע גם ביכולת וגם בהתנהגות".

יש שהפכו למיליארדרים
ממילות  אחת  כיום  היא  יזמות 
העולמית.  בכלכלה  המפתח 
יזמים מצליחים לא מעטים פיתחו 
אלא  מבריקות,  המצאות  רק  לא 
וחברות  עסקים  אנשי  הביאו  גם 
ולעתים  מיליונים  להשקיע  ענק 
)בדולרים  מיליונים  מאות  גם 
ובמטבע אירו( במיזמים החדשים. 
הפכו  כבר  רבים  ישראלים  יזמים 
שבו  מיזם,  בשל  למיליונרים 
מכמה  יותר  לא  לעתים  השקיעו 
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פרופ' חגית מסר-ירון, נשיאת האוניברסיטה, עם מְרַכֵּז מועדון היזמות, דני וייסברג

יוסי ורדי, חלוץ יזמי ההיי–טק בישראל
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דיון בארבעה נושאים
ב־29 בדצמבר, בשעה 19:30, יתקיים המפגש השלישי של מועדון 
היזמות והעסקים. הפעם תופיע ד"ר ארנה ברי בפני הסטודנטים של 
האוניברסיטה הפתוחה, כיום שותפה 
ישראליות,  קרנות  בג'מיני  עצמאית 
של  הראשית  המדענית  ולשעבר 
ויו"ר  והתעשייה  המסחר  משרד 
ברי  ד"ר  סיכון.  הון  קרנות  איגוד 
תדבר על "עתידו של מנוע הצמיחה 
למובילות  חזרה  הישראלית: 
וחדשנות".  ידע  עתירות  בתעשיות 
בנושא "יזמות 2.0 — איך להצליח?" 
ירצה ירון אורנשטיין, מייסד ועורך הבלוג הטכנולוגי המוביל בישראל 

www.thecoils.com
ניתן  למועדון היזמות והעסקים החדש של האוניברסיטה הפתוחה 
באתר  באינטרנט  הרשמה  באמצעות  או   *3337 בטלפון  להירשם 

www.openu.ac.il/clubmember
מרכז  היזמים  בין  לדיון  והפורום  המועדון  פעילות  שאת  יצוין 
הפתוחה,  האוניברסיטה  בוגר  "יוביטק",  מנכ"ל  ויסברג,  דני  ומנהל 
שהשתתף בכנסים ובתחרויות בינלאומיות. הדיון בפורום כבר החל 
בארבעה נושאים ראשונים: "השקעה בייעוץ", "הצגת המיזם", "איך 
אפשר לדעת אם באמת יש לי רעיון מנצח? — מלכודות שיכשילו את 
הרעיון הטוב ביותר", ו"לשתוק או לפרסם". הכל מוזמנים להשתתף 

בדיונים.

עשרות או מאות אלפי דולרים. גם ברחבי העולם יש כבר לא מעטים 
שנים  בתוך  וזאת  שהמציאו  ממיזם  למיליארדרים  אפילו  שהפכו 

מעטות בלבד.
באוניברסיטה הפתוחה לכן, לא בכדי, 
חדש.  ועסקים  יזמות  מועדון  הוקם 
ניחנו  האוניברסיטה  מבוגרי  רבים 
חשיבה  מבריק,  רעיון  בין  בשילוב 
יזמו  וגם  ונחישות,  מוטיבציה  יזמית, 
הקמת מיזם סטארט־אפ. רבים מהם 
ואחרים עדיין בדרך. כל  כבר הצליחו, 
אחד מהם, הן בעלי הניסיון והן בוגרים 
חשים  המהלך,  את  שוקלים  שעדיין 

ולערוץ  יותר,  מנוסים  מאחרים,  לעצות  נוסף,  לידע  זקוקים  שהם 
פתוח, שבעזרתו יוכלו ללמוד מניסיונם של אחרים שעברו את אותו 

התהליך בדיוק.

איך תדע אם יש לך "ווינר"
ערב ההשקה של מועדון היזמות והעסקים החדש התקיים, כאמור, 
כ"מלך מכנים  שרבים  מי   — בישראל  ביותר  המתאים  האיש   עם 
המועדון,  ורדי.  יוסי  ד"ר  בארץ,  היזמים  וכראשון  ההיי–טק" 
ורדי,  של  הרצאתו  באמצעות  דן,   ,2009 באוקטובר  ב–29  שנחנך 
בנושא "איך אתה יודע אם יש לך 'ווינר'? — מחשבות על מאפייני 
ראש  נחמיאס,  אריה  ד"ר  הנחה  המפגש  את  הסטראט–אפ". 
הפתוחה.  באוניברסיטה  עסקים  למינהל  שני  לתואר  התכנית  
אבינועם סטרכילביץ' העניק בתום הדיון הדרכה והכוונה למיזמים 
תאגידים  עם  פעולה  לשיתוף  ותכנית  תנופה,  במסגרת  וחברות 
הראשי  המדען  בלשכת  תנופה  מנהלת  באמצעות  רב–לאומיים, 
והתעסוקה. ערבי המפגש עם אישים  במשרד התעשייה, המסחר 
מובילים במשק נכנסו, לאחר ערב ההשקה הראשון, להילוך גבוה. 
השני בתור, להופיע בפני הסטודנטים וחברי הסגל מהאוניברסיטה 
התיאום  לשכת  ויו"ר  התעשיינים  התאחדות  נשיא  היה  הפתוחה, 
של הארגונים הכלכליים, שרגא ברוש. הערב הוקדש כמובן למיזמים 
שותף  פישר,  זאב  עו"ד  דיבר  הדיון  בתום  הישראלית.  בתעשייה 
בנושא  פטנטים,  ועורכי  עורכי–דין  אפלפלד-זר-פישר,  במשרד 

"אסטרטגיית פטנטים, כבסיס למיזם טכנולוגי מוצלח".
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שולחן עגול — לקחים מניסיונם של יזמים 
חברי המועדון גם נועדו בפורום של נטוורקינג )networking(, כאשר 
ושיתפו את המשתתפים  יזמים הציבו את המיזמים שלהם  שישה 

בלקחים מנסיונם, ביניהם: 
לבחור שותף בזהירות ובקפידה, כי זה קובע לא פחות מבן/בת   #

זוג לחיים
קובע  זה  כי  דעת,  ובשיקול  גוף מממן במחשבה  עם  להתחבר   #

בחיים כמו בכל מערכת יחסים זוגית
לפנות  שניתן  ומצליח  חכם  מנוסה,  מישהו   —  mentor לאתר   #

אליו, לקבל עצות, לשאול שאלות וללמוד מניסיונו.  

ד"ר יוסי ורדי, באירוע השקת המועדון החדש: 
איך אני בוחר במי להשקיע? אני משקיע 
באנשים מאד מוכשרים. אני אוהב אנשים 
שיש להם מחויבות לנושא שלהם — לא 
לכסף. התכונות שאני אוהב באנשים הן 

אמינות, מידות טובות, צניעות ויושר

שרגא ברוש, נשיא התאחדות התעשיינים

פורום שולחן עגול, דיון בין יזמים


